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Milé Radějovjanky, milí Radějovjané, 

vítejte u letního vydání radějovského zpravodaje. Dočtete se o tom, co se u nás 
událo v první polovině letošního roku a také o tom, co se připravuje. Zpravodaj 
je poměrně obsáhlý, za těch 6 měsíců se uskutečnilo mnoho akcí a aktivit. 
Za každou z nich je spousta práce, která nemusí jít na první pohled vidět. Ze srdce 
děkuji všem, kteří děláte život v Radějově pestřejším.  

Letos je to 25 let, kdy vyšlo první číslo zpravodaje. Zpočátku vycházel pouze jako 
občasník na několika listech barevného papíru s informacemi týkající se převážně 
obecních záležitostí. Později byl zvolen celobarevný tisk s rozsahem více 
než 20 stran, kde byly příspěvky obsáhlejší. Zpracování také prošlo proměnou, kdy 
byla zpočátkucelá práce včetně tvorby textů i grafického zpracování na starostovi, 
zastupiteli či jiném "dobrovolníkovi". Poměrně náročným procesem při tvorbě byla 
grafické úprava. Poslední roky jsem spolupracovali s externím grafikem. 
Domlouvání na termínech a korektury byly nejen časově náročné, ale také se stalo, 
že vydání nebylo podle našich představ. Jistě jste si všimli, že toto vydání má novou 
podobu. Začali jsme využívat služby funprint.eu s možností přípravy zpravodaje 
přímo v grafickém editoru v šabloně připravené na míru. Přiznám se, že toto první 
zpracování mi dalo hodně zabrat. I přesto je pro mě snažší, když můžu provádět 
úpravy sama a dělá mi radost, když vidím pod svýma rukama vznikat konečnou 
podobu zpravodaje, která Vám dorazí do schránek. Doufám, že se Vám bude líbit. 
Sama jsem zvědavá, jak bude výtisk vypadat a co bude třeba pro příště doladit 
a vylepšit. Stále se nepřestávám divit, jak je práce starostky obsáhlá, různorodá 
a zajímavá 😊  Děkuji za to.  

V minulém měsíci proběhl přezkum hospodaření obce za rok 2023, který byl 
bez chyb a nedostatků. Není to samozřejmostí a já si moc vážím spolupráce s naší 
paní účetní Monikou Trachtulcovou a s naší pomocnou rukou paní Annou 
Javorovou. 

Vážení a milí spoluobčané,  
přeji Vám pohodové a klidné léto. 

Dětem přeji krásné letní zážitky 
a příjemný návrat do školy či školky. 

Krásné léto Vám všem! 
Vaše starostka Marie Liferenková 

Slovo starostky
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Výpis usnesení z jednání zastupitelstva obce č. 1/2024 dne 29. 1. 2024 

Zastupitelstvo obce Radějov:  
- bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 11/2023 
- bere na vědomí informace o poskytnutých dotacích a darech z rozpočtu obce     
Radějov v roce 2023 
- bere na vědomí informaci o podaných žádostech o dotace 
- bere na vědomí žádost SDH Radějov a souhlasí s nákupem kontejneru za cenu 
okolo 100 000 Kč 
-  bere na vědomí žádost TJ Sokol Radějov a pověřuje p. Jaroslava Ševečka – 
předsedu TJ Sokol Radějov, aby zajistil další informace a náležitosti, které jsou 
třeba k podání žádosti o dotaci na zavlažovací systém fotbalového hřiště. ZOR 
zároveň dává příslib finanční spoluúčasti 
- souhlasí, aby ZŠ a MŠ Radějov, okres Hodonín, příspěvkové organizace, přijala 
účelově určený dar od Women for Women o.p.s. v rámci charitativního projektu 
obědy pro děti ve výši 12 672 Kč pro období 1. 2. 2024 do 30. 6. 2024 
- schvaluje podání žádosti o finanční podporu z Hasičského fond Nadace 
AGROFERT na nákup 13 přileb pro členy JSDH Radějov a souhlasí s finanční 
spoluúčastí 
- bere na vědomí informace o podaných žádostech a informace o plánovaných 
žádostech o dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 
- schvaluje uzavření Smlouvy o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 
prostředí ČR na projekt “Instalace FVE na budovách obce Radějov“ 
- bere na vědomí studii na „Lávku u ZŠ a MŠ přes potok Radějovka“ 
- bere na vědomí informace k rozpracovaným projektům a plánovaným 
investicím 
- schvaluje podání žádosti na koupi pozemků ve vlastnictví Města Strážnice 
parc. č. 2624 a 3641 v k. ú. Radějov u Strážnice 
- neschvaluje žádost Krajského úřadu Jihomoravského kraje o darování pozemků 
pod hlavní cestou na parc. č. 3780 v k. ú. Radějov u Strážnice 
- bere na vědomí schválený rozpočet na rok 2023 a střednědobý výhled rozpočtu 
2024 – 2025 DSO Mikroregion Strážnicko 
- schvaluje prodej kontejneru 

Výpis usnesení z jednání zastupitelstva obce č. 2/2024 dne 4. 3. 2024 

Zastupitelstvo obce Radějov: 
- bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 1/2024 
- schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace pro TJ Sokol Radějov z.s., 
IČ 48846686 ve výši 132 000 Kč 
- schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace pro Římskokatolickou farnost Radějov, 
IČ ve výši 50 000 Kč

Jednání zastupitelstva obce
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- schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace pro SH ČMS - Sbor dobrovolných 
hasičů Radějov, IČ 64479617 ve výši 66 000 Kč.  
- schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace pro Na Blumenscheinovém, z.s., 
IČ 64479617 ve výši 44 000 Kč 
- schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace pro Kulturní sdružení Radějov, z. s., 
IČ 269849627 ve výši 50 000 Kč 
- schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace pro Myslivecký spolek Vrchy Radějov, 
z.s. IČ 47898992 ve výši 35 000 Kč. 
- schvaluje poskytnutí finančního daru pro Moravský rybářský svaz, z.s. pobočný 
spolek Strážnice, IČ 00557277 ve výši 8 000 Kč 
- schvaluje poskytnutí finančního daru pro Základní organizace Českého 
zahrádkářského svazu Radějov, IČ 75064073 ve výši 9 000 Kč 
- schvaluje poskytnutí finančního daru pro Trail OF Life Bílé Karpaty z.s,, 
IČ 11638494 ve výši 10 000 Kč 
- schvaluje žádost SDH na nákup lodního kontejneru do částky 120 000 Kč 
a souhlasí s jeho umístění u obecní ČOV na parc. č. 1267/1 v k. ú. Radějov 
u Strážnice a také s terénními úpravami 
- bere na vědomí informaci o žádostech o pronájem/prodej pozemků a také 
informace o plánovaných záměrech pachtu, prodeje a výpůjčky 
- schvaluje uzavření smlouvy č. JMK088547/24/ORR s JMK na projekt Údržba 
cyklistických komunikací v Radějově ve výši 70 000 Kč 
- bere na vědomí informace o podaných a schválených žádostech o dotace 
a o dotačních možnostech 
- schvaluje na základě předložené studie z ledna 2024 vypracování projektové 
dokumentace na akci " u ZŠ a MŠ přes potok ", varianta č. 2 - oblouková 
konstrukce se vzepětím podepřená sloupy s parametry: šířka průchozího prostoru 
1,5 m, pochozí plocha z dubových desek a  barva konstrukce ocel (pozink) 
- bere na vědomí informace o rozpracovaných projektech a investicích 
- schvaluje Inventarizační zprávu za rok 2023 
- schvaluje prodloužení třech aktuálních termínovaných vkladů ve výši 3 mil. Kč 
o 3 měsíce. ZOR pověřuje starostku k vyřízení všech náležitostí s tím 
souvisejících 
- schvaluje koupi pozemků od paní Šárníkové Marie, Tvarožná Lhota 
parc. č. 2502, orná půda o výměře 2812 m2 za cenu 60 Kč/m2, tedy 168 720 Kč, 
parc. č. 4045, ostatní plocha-ostatní komunikace o výměře 1069 m2 za cenu 
60 Kč/m2, tedy 64 140 Kč, parc. č. 2501/2, ostatní plocha o výměře 1612 m2 
za cenu 60 Kč/m2, tedy 96 720 Kč, to vše v  k. ú. Radějov u Strážnice. Celková 
cena činí 329 580 Kč



6

- schvaluje změnu dodavatel zemního plynu, a to Tedom energie s.r.o. 
ZOR pověřuje starostku k potřebným úkonům pro uzavření nové smlouvy 
a ukončení smlouvy se stávajícím dodavatelem ENEKA s.r.o. 

Výpis usnesení z jednání zastupitelstva obce č. 3/2024 dne 8. 4. 2024 

Zastupitelstvo obce Radějov: 
- schvaluje uzavření pachtovní smlouvu s p. Rostislavem Svobodou na pozemky 
uvedené v příloze 1 tohoto usnesení (Obora, Měsíční údolí - 33,2386 ha) za cenu 
1 900 Kč/ha (tedy 63 153 Kč za celek/rok) a uvedené v příloze 2 tohoto usnesení 
(louky, Holý vrch - 46,6838 ha) za cenu 2 600 Kč/ha/rok (121 378 Kč za celek/
rok) 
- schvaluje uzavření pachtovní smlouvy se společností Žerotín a.s. na pozemky 
uvedené v příloze tohoto usnesení za cenu 3 000 Kč/ha/rok (orná půda - 
2,4095 ha) 
- schvaluje výpůjčku pozemku parc. č. 249/1 o výměře 2 648 m2, ovocný sad 
v k.ú. Radějov u Strážnice zapsaný na LV č. 1 se spolkem Na Blumenscheinovém, 
z.s.  
- schvaluje prodej pozemku p. Haně Krausové, Hodonín parc. č. st. 425/1 
o výměře 8 m2, parc. č. 3166/3 o výměře 42 m2, parc. č. 3166/3 o výměře 10 m2 
v k. ú. Radějov u Strážnice zapsaných na LV 1 za cenu 250 Kč/m2 bez DPH. 
Celková výměra je 60 m2, celková cena činí 18 150 Kč s DPH. Na základě žádosti 
neschvaluje zřízení věcného břemene. 
- schvaluje prodej pozemku p. Milanovi Mikulkovi, Pavlov parc. č. st. 426 
o výměře 47 m2 v k. ú. Radějov u Strážnice zapsaného na LV 1 za cenu 
250 Kč m2 bez DPH. Cena činí 14 218 Kč s DPH 
- schvaluje prodej pozemku manželům Pilušovým, Staré Město parc. č. st. 690/2 
o výměře 11 m2 v k. ú. Radějov u Strážnice zapsaného na LV 1 za cenu 250 Kč/m2 
bez DPH. Cena činí 3 328 Kč s DPH.  
- schvaluje smlouvu o pronájmu na pravou část budovy č.p. 263 s p. Michaelou 
Chludovou s účinností od 1.6.2024 s platbou 3 000 Kč/měsíc za účelem 
provozování kosmetických služeb 
- schvaluje dodatek ke smlouvě o pronájmu na levou část parc. č. 263 s p. Petrou 
Chrenčíkovou s platbou 6 000 Kč/měsíc 
- schvaluje žádost p. Suchánka na úpravu terénu pro parkování na parc. č.  3499/1 
u domu č. p. 192 
- schvaluje účast Obce Radějov na elektronické dražbě nemovitostí konané dne 
30.4.2024 dle usnesení soudní exekutora JUDr. Petra Kociána proti povinnému 
Jindřichovi Jankovi, Bzenec (pozn. dražba byla dne 30.4. odročena)
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- schvaluje smlouvu o poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu JMK 
 č. JMK088268/24/ORR na projekt Oprava prostor a obnova vybavení obecního 
úřadu ve výši 125 000 Kč 
- bere na vědomí informace o možných dotačních příležitostech 
- schvaluje nákup 2 ks uzavřených kontejnerů do chatové oblasti za cenu 
83 490 Kč/ks 
- schvaluje úplatu v mateřské škole ve výši 350 Kč/měsíc a úplatu ve školní 
družině ve výši 150 Kč/měsíc s platností od 1. 9. 2024      

Výpis usnesení z jednání zastupitelstva obce č. 4/2024 dne 25. 4. 2024 
- souhlasí s výsledkem výběrového řízení na akci „Rekonstrukce vytápění 
a stavební úpravy v ZŠ a MŠ v Radějově“ a schvaluje uzavření smlouvy 
s vítěznou firmou Stavební společností Kněždub, s.r.o., IČ 42637899 za cenu 
5 149 659,50 Kč bez DPH 
- bere na vědomí informace o hospodaření v obecních lesích v návaznosti 
na pracovní jednání zastupitelstva s lesním hospodářem p. Kvapilem dne 
19. 4. 2024 
- souhlasí s vybudováním druhého WC v budově č. p. 263 
- bere na vědomí informace o možnostech prodloužení kanalizace za Hoštáky 
- bere na vědomí informace o možnostech revize územního plánu 
- schvaluje renovaci podlahy v SSC od firmy Pavlacký s.r.o. za cenu 171 640 Kč, 
realizace na podzim 2024 

Výpis usnesení z jednání zastupitelstva obce č. 5/2024 dne 3. 6. 2024 

Zastupitelstvo obce Radějov: 
- bere na vědomí rozpočtové opatření č. 2/2024 a 3/2024 
- ZOR bere na vědomí informace o návrhu závěrečného účtu DSO Mikroregionu 
Strážnicko za rok 2023 
- ZOR bere na vědomí informace o projektech a dotacích 
- schvaluje prodej pozemku zapsaného na LV 1 v k. ú. Radějov u Strážnice 
parc. č. st. 487 o výměře 57 m2 a parc. č. 3730 o výměře 43 m2 panu Jiřímu 
Hanouskovi, Tišnov za cenu 250 Kč/m2, to je celkem 25 000 Kč bez DPH, 
30 250 Kč s DPH. 
- schvaluje prodej pozemku zapsaného na LV 1 v k. ú. Radějov u Strážnice parc. 
3753 o výměře 55 m2 panu Ctiradovi Boturovi, Strážnice za cenu 250 Kč/m2, 
to je celkem 13 750 Kč bez DPH, 16 638 Kč s DPH 
- schvaluje výpůjčku budovy Radějov č. p. 135, která je součástí pozemku 
parc. č. st.173/1 o výměře 778 m2 a je zapsaná na LV 1 v k.ú. Radějov u Strážnice 
spolku Na Blumencheinovém, z.s., IČ 19462425. Smlouva bude společná 
i pro pozemek parc. č. 249/1 
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- souhlasí s možností dílčí změny územního plánu v rámci pozemku 
parc. č. 1181/2 ve vlastnictví SIG invest s.r.o. 
- souhlasí se záměrem na výpůjčku pozemků pro Obce pro Baťův kanál 
na umístění panelů, lavičky a hranolů v souvislosti s realizací "Naučné stezky 
podél Baťova kanálu – stezka Starými horami“  
- schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí č. HO-001040024144/011-
ADSG o zřízení věcného břemen na pozemky parc. č. 1202/39, 1202/7, 1211/13, 
1211/14 v k. ú. Radějov u Strážnice týkající se stavby "Radějov, úprava NN, 
Hrdlička K-457/3" 
- schvaluje žádost majitelů rekreačních objektů v oblasti "U demižónu" 
o příspěvek na stavbu cesty 35 000 Kč 
- bere na vědomí informace o změně dani z nemovitých věcí od 1.1.2025 
a možnosti vydat obecně závaznou vyhlášku na zvýšení místního koeficientu 
pro rekreační objekty 
- schvaluje udělení výjimky pro školní rok 2024/2025 z počtu žáků v ZŠ 
na 37 žáků a udělení výjimky z počtu dětí v MŠ na 27 dětí 

Výpis usnesení z jednání zastupitelstva obce č. 6/2024 dne 24. 6. 2024 

Zastupitelstvo obce Radějov: 
- bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 4/2024 
- uděluje souhlas s celoročním hospodařením obce a schvaluje závěrečný účet 
Obce Radějov za rok 2023 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce za rok 2023 bez výhrad. 
- schvaluje účetní závěrku Obce Radějov za rok 2023 
- schvaluje účetní závěrku Základní školy a Mateřské školy Radějov, okres 
Hodonín, příspěvkové organizace za rok 2023 
- schvaluje rozdělení hospodářského výsledku Základní školy a Mateřské školy 
Radějov, okres Hodonín, příspěvkové organizace ve výši 32 558,87 Kč, 
a to do fondu rezervního 26 558,87 Kč a fondu odměn 6 000  Kč 
- schvaluje uzavření nájemní smlouvy č. SML-00-2024-957 s Lesy České 
republiky, s. p. dle předloženého návrhu za účelem realizace stavby „Radějov – 
oprava hlavního mostu přes Radějovku“ 
- schvaluje výběrové řízení na akci „Radějov – oprava hlavního mostu přes 
Radějovku“ a vítěznou firmu Swietelsky stavební s.r.o. s nabídnutou cenou 
5 685 720,96 Kč bez DPH a zároveň schvaluje podpis smlouvy s vítěznou firmou 
-  schvaluje finanční dar ve výši 5 000 Kč pro Nemocnici TGM Hodonín, 
příspěvkovou organizaci na pořízení nových infuzních pump pro 
chemoterapeutický stacionář a ve výši 10 000 Kč pro Intelsport, z.s. na pořádání 
akce "Partyzánská"
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- schvaluje záměr pronájmu části pozemku parc. č. 423  a  č á s t i p o z e m k u 
parc. č. 3499/1 v k. ú. Radějov u Strážnice 
- schvaluje záměr směny pozemku parc. č. 1385/15 v k. ú. Radějov u Strážnice 
- schvaluje záměr směny části pozemku parc. č. 3782 v k. ú. Radějov u Strážnice 

 Marie Liferenková 

Rekonstrukce ZŠ a MŠ 
Projekt "Rekonstrukce vytápění a stavební úpravy v ZŠ a MŠ v Radějově" 

je v počáteční fázi realizace. Zhotovitelem je Stavební společnost Kněždub spol. 
s.r.o., která v rámci výběrového řízení podala nejnižší cenovou nabídku. V budově 
školy bude provedena výměna starých plynových kotlů za nové, budou vyměněny 
plynové rozvody a také topná tělesa. Budou sníženy stropy, vyměněno osvětlení, 
rozvody elektřiny, vypínače a zásuvky. Celá škola i školka musí být vyklizená 
a z toho důvodu byl letošní školní rok ukončen již 25.6. (26.6. - 28.6. uděleno 
ředitelské volno) a v průběhu letních prázdnin není v provozu školka. Realizace 
bude ukončena do poloviny září 2024, kdy budou prováděny dokončovací práce, 
které neovlivní začátek nového školního roku. V rámci dotačního programu 
Ministerstva pro místní rozvoj jsme byli mezi vybranými žadateli, aktuálně čekáme 
na oficiální Rozhodnutí o udělení dotace a následné vyplacení dotace.  

Zhotovitel:     Stavební společnost Kněždub spol. s r.o. 
Termín realizace:  červen - září 2024 
Celková cena:    6 231 088 Kč 
Dotace z MMR:  4 158 582 Kč 

Rekonstrukce hlavního mostu 
Po neúspěšné žádosti o dotaci a v souvislosti s rostoucími cenami materiálů i prací 

se zastupitelstvo obce rozhodlo pro realizaci projektu "Radějov – oprava hlavního 
mostu přes Radějovku" v letošním roce. Bude odstraněn stávající mostní svršek 
a vybavení – kompletní vrstvy komunikace, vyrovnávací beton, izolace a zábradlí. 
Na stávající nosnou konstrukci bude vybetonována nová vyrovnávací 
železobetonová deska, dobetonovány závěrné zídky a křídla, bude provedena 
izolace, železobetonové římsy, konstrukce vozovky a zábradlí. Bude také provedena 
sanace nosné konstrukce a spodní stavby, úprava přechodových oblastí vč. instalace 
nového drenážního odvodňovacího systému a úprava napojení komunikace.  

Projekty a investice
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Objízdná trasa bude vedena přes most v Hoštákách. Tato investice bude  
financována z rozpočtu obce. Aktuálně není vypsaný žádný vhodný dotační titul, 
který by takovou stavbu podpořil. Zkusíme však podat žádost o dotaci z rozpočtu 
JMK v rámci dotace mimo dotační program 2024, kdy poskytnutí dotace i případné 
určení její výše je na příslušného orgánu JMK. Jelikož nebylo včas zažádáno 
o prodloužení stavebního povolení (z r. 2021), byla v polovině června 2024 
stavebnímu úřadu ve Veselí nad Moravou předložena žádost nová, nyní čekáme na 
vyjádření. Zastupitelstvo také schválilo uzavření nájemní smlouvy na pozemky 
ve vlastnictví Lesů ČR, s. p.,  kterých se oprava mostu týká. Na základě výběrového 
řízení bude zhotovitelem společnost SWIETELSKY stavební s.r.o., Odštěpný závod 
Dopravní stavby MORAVA, která podala nejnižší cenovou nabídku.  

Zhotovitel:       SWIETELSKY stavební s.r.o 
Celková cena:      6 879 722,36 Kč 
Termín realizace:  červenec - listopad 2024 (předpokládaný termín, bude 

upřesněno) 

Oprava prostor a obnova vybavení obecního úřadu 
Součástí tohoto projektu spolufinancovaného z rozpočtu JMK jsou opravy 

prostoru obecního úřadu (nová výmalba, výměna koberců, nový nábytek) a pořízení 
nového vybavení (hardware, lednice, kancelářská židle).  

Termín realizace:    v průběhu roku 2024 
Celková cena:      260 000 Kč 
Dotace z JMK:     125 000 Kč 
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Údržba cyklistických komunikací v Radějově 
Projekt financovaný ze 70 % JMK zajistí údržbu a péči o cyklistické komunikace 

vedoucí přes katastr obce (mzdové náklady na pracovníka, pohonné hmoty, nářadí). 

Termín realizace:    březen - říjen 2024 
Celková cena:      100 000 Kč 
Dotace z JMK:       70 000 Kč 

Připravované projekty 

Novostavba lávky u ZŠ a MŠ 
Z důvodu nevyhovujícího stavu 

stávající lávky u ZŠ jsme nechali 
vypracovat společností J2L CONSULT, 
s.r.o. studii na stavbu nové lávky. 
Po představení studie a odborné diskuzi 
b y l a z v o l e n a p r o v y p r a c o v á n í 
projektové dokumentace varianta  
obloukové konstrukce se vzepětím podepřená sloupy. S ohledem na trvanlivost 
a údržbu je zvolena ocelová konstrukce v barvě ocel (pozink). Spodní stavba 
je řešena krajními železobetonovými opěrami. Šířka průchozího prostoru bude 1,5 m 
a pochozí plocha bude z dubových desek. Aktuálně projektanti pracují na projektové 
dokumentaci, která bude následně představena a po odsouhlasení předána 
ke stavebnímu řízení. Předpokládaný termín realizace je v roce 2025.  

Blumenscheinovo 
Zastupitelsvo obce odsouhlasilo výpůjčku zahrady a domu č.p. 135 spolku 

Na Blumenscheinovém. V zahradě již proběhly práce, jako je výsadba keřů a růží, 
které budou sloužit jako živý plot. Také pracujeme na inventarizaci věcí, které jsou 
v domě uloženy a řešíme nastavení spolupráce mezi obcí a spolkem. O dalším 
postup prací v domě i na zahradě budeme informovat. 

Ocelokůlna v areálu bývalého JZD 
V areálu bývalého JZD se podařilo vykoupit či směnit pozemky pod 

"ocelokůlnou" a v její blízkosti a připravujeme zpracování studie/projektu na využití 
objektu (zázemí pro obecní zaměstnance, uložení materiálu, vozidel a techniky).  

Oprava místních komunikací 
Oslovili jsme několik firem zabývající se opravami komunikací. 

Vybraná varianta novostavby lávky u ZŠ a MŠ
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Opravit chceme nejproblémovější úseky v obci. V nejbližší době budeme 
schvalovat zhotovitele prací. Uvědomujeme si, že cesta "pod  Žerotínem" 
je ve špatném stavu, avšak s její opravou počkáme do doby, než bude dokončena 
stavba rodinného domu nad ní, kam ještě jezdí těžká technika. 

Oprava cesty Radějov-Lučina - silnice III/4997 
Investorem akce je Správa a údržba silnic JMK, na které je jak financování, 

tak organizace celé akce včetně určení 
termínu. Dojde k obnově obrusné vrstvy 
ACO 50 mm na vyrovnaný povrch, včetně 
úpravy krajnic s obnovou VDZ a dále 
k sanaci podloží v celkové ploše 1 300 m2. 
Délka opravovaného úseku činí 1687 m. 
Více infomací aktuálně nemáme. Počítejte 
však v letních měsících s omezením provozu 
směrem na Lučina, kde budou umístěny 
semafory. Budeme dále informovat. 

Obecní zaměstnanci aneb rychlá rota 
Naši zaměstnanci udělali od ledna 

spoustu práce. V zimě zajišťovali 
údržbu, aby se dalo co nejsnadněji 
jezdit po sněhem zasypané či ledem 
pokryté silnici. Zametání sněhu nebo 
posypání chodníků a lavek bylo také 
na nich. Sečou, vyváží odpady, 
zametají, uklízí a vyklízí, starají 
se o provoz ČOV, připravují SCC 
na akce,  vysazují a udržují záhonky. 
Zajišťují také svoz nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu a práce 
v chatové oblasti. Na obecním úřadě 
byli velkou pomocí při přípravách na výmalbu a výměnu koberců a při následném 
úklidu. Ke konci června jsme jejich práci ocenili také ve škole, kde pomáhali 
se stěhováním, které je nutné pro plánovanou rekonstrukci.  

Trávě se letos obzvláště daří a proto Vás prosím o shovívavost, když není vše 
dokonale a včas posečené. Obec má na starost nejen sečení potoka, ale také dalších 
pozemků, které vlastní a že jich není málo. Práce je to různorodá a fyzicky náročná 
a já si jejich práce vážím a děkuji za ni.            

Marie Liferenková
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Nebezpečný a velkoobjemový odpad 11. a 13. 5. 2024 – vyúčtování 
- barvy, lepidla, pryskyřice  300 kg    6 461,40 
- motorové oleje, …         50 kg         121,00 
- nepoužitelná léčiva         5 kg         140,59 
- absorpční činidla, fitr. mat.    50 kg      1 076,90 
- obaly obsahující NL     440 kg      9 476,72 
                         17 276,61 Kč 

Řízení sběru – pracovníci TESPRY      475,53 
Doprava a pronájem nosičů 10 t       3 378,32 
Nakládka a vykládka              435,60 
Uložení VO n skládce Strážnice 7,11 t    13 353,93 
                       17 643,38 Kč 

Celkem za květnový sběr:           34 919,99 Kč 

Plus mzdy zaměstnanců obce a náklady na provoz kontejnerového vozu Mercedes 
Atego, který průběžně odvážel velkoobjemový odpad na skládku do Strážnice. 

Hana Možnarová 

Bioodpad a větve, kam s tím? 
Vážení spoluobčané, 
možná jste si všimli, že za obecním úřadem zmizela hromada „kompostu“. 

Nicméně nemusíte mít strach, bioodpad je možno vozit do areálu bývalého družstva 
na vyznačené místo vedle „ocelokůlny“. Prosíme občany, jenž využívali tuto 
možnost za obcí, aby vozili bioodpad na nové místo k tomu určené. 

 Taktéž došlo i ke změnám ohledně odpadů z ořezu stromů, větví a keřů, jenž bylo 
zvykem vozit k areálu ČOV. Tento prostor obec vyčistila a poskytla jako „zázemí“ 
pro trénink našich nejmenších hasičů. Zmiňovaný odpad (větve, apod.) můžete vozit 
taktéž do areálu bývalého družstva. Je na to vyhrazen označený prostor vedle 
„kompostu“. Tento materiál bude posléze naštěpkován a výslednou štěpku si budou 
moci občané Radějova volně odebírat. 

Nové kontejnery na plast a papír 
V měsíci květnu došlo k výměně barevných kontejnerů na plast a papír. Rovněž 

došlo k navýšení počtu těchto nádob v rámci sběrných hnízd. 

Odpady
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Prosíme občany, aby se řídili instrukcemi při třídění plastu a papíru (polepy 
na kontejnerech), tak abychom co nejefektivněji a nejekonomičtěji využívali systém 
sběru tříděného dopadu. Prosíme, chovejme se k těmto novým kontejnerům tak, 
aby vydrželi nějakou dobu.  

Ve zkratce : „chovajte sa k temu, jako by to bylo Vaše, šak je to kúpené z daní nás 
všech“ 

Popelnice na použitý kuchyňský olej 
Na jaro obec umístila na třech místech 

v rámci sběrných hnízd („Grošovo“, 
u kostela, pod Drahama) tři označené černé 
popelnice na použitý kuchyňský olej. Olej 
může te odevzdávat v PET-lahvích 
do určených popelnic, obec nic za odvoz 
neplatí , ba naopak za každé 1 kg 
odevzdaného oleje dostane ještě finanční 
odměnu. ALE, prosíme a apelujeme 
na občany, aby nevhazovali do těchto 
popelnic JÍNÝ ODPAD, neboť vyčištění 
těchto nádob na olej je pro obec finančně 
nákladné (účtuje si svozová firma). 

Doma mám pneumatiky a co s nima 
Vážení spoluobčané, 
dovolte, abychom Vás informovali o možnosti odevzdávání starých nebo 

nepotřebných pneumatik. V rámci systému odpadového hospodářství naše obec 
nedisponuje možnostmi pro zpětný odběr pneumatik. Nicméně existuje síť 
provozoven GREEN Logistics CZ s.r.o., kde můžete pneumatiky bezplatně 
odevzdat.  

KONEČNÝ UŽIVATEL = ODEVZDÁNÍ NA MÍSTO ZPĚTNÉHO ODBĚRU = 
ZDARMA 

Kdo je „Konečný uživatel“? Jste to  Vy občané, jenž užíváte vybraný výrobek, než 
se stal odpadem a před jeho odevzdáním osobě oprávněné k jeho převzetí (zákon 
č. 542/2020 Sb., o výrobcích s ukončenou životností).  
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A KDE TO TEDY MOHU ODEVZDAT? 
Úplně nejlepší bude, když 

vyhledáte nejbližší odběrové 
m í s t o p o m o c í m a p y 
na webových stránkách 
w w w . g l o g i s t i c s . c z . 
Pravděpodobně to bude: 
GREEN Logistics CZ s.r.o., 
Za Drahou 1724, Strážnice. 

Pro více informací můžete 
kontaktovat místostarostu, 
t e l e f o n i c k y , m a i l e m , 
či osobně v jeho úřední 
hodiny. 

KONEC PNEUMATIKÁM ODHOZENÝM V PŘÍRODĚ!!! 
  

Ladislav Mrkva 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
Čas školního roku 2023/2024 se naplnil a my jsme se ocitli téměř na jeho sklonku. 

V životě našich školáků se událo mnohé. Jsou bohatší o nové vědomosti, získali 
spoustu schopností a určitě našli i nové kamarády. Nyní je čeká příjemná odměna 
v podobě letních prázdnin. Přejeme jim spoustu krásných zážitků a léto naplněné 
mnoha dobrodružstvími. 

Školní ples 
Spolek rodičů a přátel školy při ZŠ a MŠ Radějov pořádal 13. ledna školní ples. 
Žáci 1. - 5. ročníku zahájili ples tanečním vystoupením v Country stylu. Večerem 
nás provázela kapela Artemis a velmi dobrá nálada. Děkujeme organizátorům 
i hostům za podporu a těšíme se na další ročník školního plesu.  

Základní a mateřská škola
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Workshop ZŠMK Strážnice 
Ve druhé polovině února jsme jeli se 4. a 5. ročníkem na Základní školu Marie 

Kudeříkové ve Strážnici v rámci návštěvy odborných učeben. Žáci absolvovali 
hodinu angličtiny, matematiky, kde si vyzkoušeli počítání metodou Hejného. 
V poslední hodině jsme zavítali do učebny fyziky/chemie, kde jsme viděli pokusy 
od samotných žáků osmé třídy. Na závěr si zahráli aktivitu na tabletech. Žákům 
se strávený čas na ZŠMK ve Strážnici velmi líbil.  

Veselé zoubky 
Preventivní program Veselé zoubky 

připravila společnost dm drogerie markt 
s.r.o. Projekt byl realizován v 1. ročníku. 
Žáci se seznámili  s tématem, jak zoubky 
fungují, k čemu slouží, jak rostou a mění se 
nebo co je zubní kaz. Prevenci považujeme 
za velmi důležitou, iniciativa společnosti dm 
drogerie přispěla ke zlepšení povědomí 
správné péče o dětský chrup.  

Turnaj ve vybíjené 
Ve čtvrtek 14. března obhájili naši žáci vítězství na turnaji ve vybíjené se základní 
školou ve Tvarožné Lhotě. Oba poháry putovaly zpět do naší školy a pyšně zdobí 
II. a III. třídu. Gratulujeme a těšíme se na další ročník turnaje.
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Recitační soutěž 
Školní klání v přednesu básní se konalo 8. dubna 2024. Žáci školy byli připraveni 

předvést ty nejlepší výkony. V 1. kategorii (1. ročník) zvítězila Beáta Čellárová, 
druhé místo obsadila Laura Nováková a na třetí příčce stanul Šimon Parobek. 
 Ve 2. kategorii (2. a 3. ročník) se umístila na 1. místě Miriam Smaženková, 
na 2. místě Karin Kapinusová a na 3. místě Elena Horňáková. Nejstarší 3. kategorie 
(4. a 5. ročník) byla obsazena na prvním místě Emou Zahradníkovou, na druhém 
místě Ondřejem Kolibou a na třetím místě Sofií Kapinusovou. 

Chci být správný cyklista 
V rámci dopravní výchovy se žáci čtvrtých a pátých ročníků každý rok vypraví 

nejméně dvakrát na dopravní hřiště ve Veselí nad Moravou. Získávají praktické 
dovednosti v jízdě na kole, ale také informace ohledně dopravních značek 
nebo situací na silnicích. Dozvídají se, co vše musí zvládat - např. správné chování 
při odbočování nebo zastavení u krajnice, vjíždění či vyjetí z kruhového objezdu 
apod. Žáky pak čekají samotné zkoušky cyklisty, které v letošním školním roce 
všichni úspěšně zvládli. 

Plavání 
Mokré vysvědčení dostali všichni žáci, kteří absolvovali plavecký výcvik 

ve Bzenci. Pod dohledem zdatných instruktorů plavání se žáci naučili mnoho stylů. 
I když se ze začátku někteří báli, během výcviku z nich strach opadl. Šikovní plavci 
naopak své plavecké styly zdokonalovali. Poslední plavání si děti užily, protože 
pro ně bylo velmi zajímavé - konaly se závody. Za odměnu si děti mohly pohrát 
ve vodě.  

Zápis do 1. ročníku základního vzdělávání 
Počátkem dubna navštívili základní školu budoucí prvňáčci, aby mohli být zapsáni 

k povinné školní docházce. Hravou formou absolvovali zápisové disciplíny, 
poznávali řemesla a za splněné úkoly byli náležitě odměněni. Na školní rok 
2024/2025 bylo zapsáno 8 prvňáčků z toho 7 chlapců a jedna dívka. Přejeme jim 
hodně štěstí a úspěchů v první třídě. 

CHKO 
Začátkem dubna navštívil naši školu lektor Vzdělávacího  a informačního 

střediska Bílé Karpary. Tentokrát  s ekologickým programem s názvem „Poly dumá 
nad sluníčkem“, který byl určený pro 1. - 3. ročník. Formou hry se děti seznámily 
s principem oběhu Slunce, Země a Měsíce. 
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Program byl zaměřený na teplo, 
světlo, barvy a energii, které nám 
Slunce nabízí. Žáky 4. a 5. ročníku 
zaujal program „Houby, plísně, lišejníky 
nejsou jen pro odborníky“, kde 
se seznámili s podivuhodným životem 
hub. Dozvěděli se, že houba není jenom 
muchomůrka nebo hřib, ale také 
že houby jsou součást í našeho 
každodenního života.  

Sonnentor 
Návštěva výrobny čajů a koření 

v Č e j k o v i c í c h b y l a s o u č á s t í 
projektového Dne Země v mateřské 
škole a v 1. a 2. ročníku základní školy. 
Žáci byli hravými aktivitami zasvěceni 
do tajů výroby čajů a koření a do oblasti 
ekologického pěstování. Programem 
j e p r o v á z e l i R a r á šc i R o z á r k a , 
Levandulín, Vavřinec a také hravá 
zvířátka z farmy. Žáci viděli maňáskové 
divadlo, interaktivní prohlídku výroby 
a ochutnávku dětských čajů. Na závěr 
si společně vyrobili originální čajovou 
směs. 

Den matek 
Pátek 10. května byl věnován 

maminkám, babičkám, všem ženám. 
V mateřské škole pečovaly děti o své 
maminky formou wellness, v základní 
škole se školní družina proměnila 
v kavárničku. Následovaly zajímavé 
workshopy, kde si mohla každá žena 
vybrat své zajímavé téma. 
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Výlet 
Hvězdárna a planetárium Brno včetně hradu Špilberk se staly cílem školního 

výletu žáků základní školy. V digitáriu pod hvězdnou oblohou jsme se vydali 
na cestu současnou i minulou Sluneční soustavou a objevili některá planetární „nej“! 
Ve výpravném představení pod názvem Úžasné planety jsme nahlédli pod pokličku 
vzniku Sluneční soustavy a spatřili ta nejzajímavější zákoutí našeho planetárního 
systému. Na hradě Špilberk mladší žáci v edukačním programu pátrali po tajemné 
bytosti spojené s postavou Jošta Lucemburského, který pobýval na hradě Špilberku. 
Poznali tak nepříliš známou legendu rodu Lucemburků. Starší žáci navštívili 
kasematy, jejichž útrobami prošlo mnoho těžkých zločinců z celé Habsburské 
monarchie. 

Návštěva knihovny 
Třeťáci navštívili místní knihovnu. V knihovně děti mile přivítala paní knihovnice  

Matoušková. Děti se dozvěděly, jaké druhy knih zde najdou a jak jsou v knihovně 
řazené. Také jim vysvětlila, jak si mohou 
knihy vypůjčit.  

Děti měly čas na prohlížení knih 
v dětském oddělení knihovny, kde 
objevily spoustu krásně ilustrovaných 
knih. Některé děti se do knih se zaujetím 
začetly, j iné si povídaly s paní 
knihovnicí. Protože byly děti  šikovné, 
d o s t a l y o d p a n í k n i h o v n i c e  
na rozloučenou sladkou odměnu. 
Děkujeme  paní Matouškové a budeme 
se těšit na příští návštěvu.
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Zachraň klima s Onlajnem 
Třicet pět žáků z naší školy podpořilo svou účastí celorepublikovou výzvu 

ke snížení spotřeby CO2 v ovzduší. Za celý týden společně žáci nachodili 
447 039 kroků, což je přibližně 335 km. Tím jsme se zařadili mezi 
12 nejaktivnějších týmů této výzvy. Každý byl oceněn malým dárkem v podobě 
reflexní odrazky. Celkově se zúčastnilo 133 týmů, které by nachozeným počtem 
70 632 km dvakrát obešly zemi kolem rovníku a ušetřily 9 tun CO2.  

Oslava Dne dětí 
Den dětí jsme společně školáci i školkaři oslavili s SDH Radějov a SDH Strážnice. 

Krásný slunečný den plnil přání našim malým oslavencům.  
D ě t i p r o c h á z e l y j e d n o t l i v á 

stanoviště, která byla zaměřena 
na fyzickou zdatnost — střelba na cíl, 
šplh na laně, střelba ze vzduchovky, 
zdolávání kladiny nebo přeskakování 
překážky. Překvapení v podobě 
p o žá r u a h a s ič s k é h o z á s a h u 
radějovských i strážnických hasičů 
bylo velkým zpestřením oslavy. Děti 
si prohlédly hasičské vozy a dokonce 
se i projely. Děkujeme SDH Radějov 
i SDH Strážnice za krásné a pestré 
dopoledne. 

Vesmírná mise ve školní družině dokončena 
Po celoročním putování naší Dobrodružiny Vesmírem jsme se vrátili zpátky 

na planetu Zem. Všichni malí kosmonauti získávali celou dobu z knih, encyklopedií, 
internetu i vědomostních kvízů a pracovních listů nejen znalosti teoretické, 
ale zejména zlepšovali svou fyzickou kondici pomocí zábavných pohybových her 
a soutěží a usilovali o co nejlepší vzájemné vztahy celé vesmírné posádky.  

Naše čtyři týmy – Jupiteři, Kosmičtí pejsci, Super zářivé hvězdy i Kosmický tým - 
během všech aktivit ukázali, že se umí s radostí zapojit do společné činnosti 
a pozitivně se navzájem podpořit. Díky této společné práci se všem podařilo zaplnit 
vesmírnou oblohu hvězdami a získat tak při závěrečné dobrodružinové párty 
zaslouženou odměnu. Tento školní rok se opět vydařil. Pokud jste některé naše 
aktivity nestihli zaznamenat, můžete se k nim díky fotografické dokumentaci 
na facebooku a instagramu vrátit. 
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Děkujeme Obecnímu úřadu Radějov, všem občanům i spolkům v Radějově 
za spolupráci i velkou podporu. Přejeme Vám sluncem prozářené letní dny. 

Kolektiv zaměstnanců ZŠ Radějov 

MATEŘSKÁ ŠKOLA 

Vycházka ke krmelci 
S příchodem ledna vždy očekáváme netrpělivě, jaké 

bude počasí. Každoročně si plánujeme společně 
s myslivci vycházku ke krmelci. Letos s námi šel 
myslivec pan Káčerek. Pro lesní zvěř jsme připravili 
všelijaké dobroty a vydali jsme se na túru ke krmelci. 
Cesta byla hodně náročná. Zdolávali jsme kluzký 
terén, ale nevzdali jsme se. Pobyt v přírodě jsme 
si všichni užili. 

Pojďte všichni, pojďte k nám, 
máme tady karneval! 

V úterý 13. února v naší mateřské 
škole proběhl karneval. Třída byla 
vyzdobena balónky a papírovými 
girlandami. Děti od rána přicházely 
do třídy a těšily se, až začne 
k a r n e v a l o v ý r e j . P o u š t ě l y 
se písničky, tancovalo se, pro děti 
byly připraveny různé soutěže a hry. 
Všichni jsme si tento den náramně 
užili. 

Divadélko Rolničky 
Opět nás překvapilo novou pohádkou, tentokrát O krtečkovi, který zachránil les. 

Děti napjatě pozorovaly a poslouchaly, co ten černokněžník páchá za neplechu. 
Naštěstí ho krtek zastavil před zničením celého lesa. Děti se smály, zapojovaly 
se do děje příběhu a a zapamatovaly si, že je správné pomáhat kamarádům.
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Valentýnské tvoření - 14. 2.  
K příležitosti sv. Valentýna jsme 

si u nás ve školce přichystali celodenní 
tvoření nejen pro děti z naší školky, 
ale i pro maminky, tatínky, babičky. 
Od rána přicházely děti, které byly 
šťastné, že budou s maminkou ve školce 
trávit společné chvíle. Děti s rodiči při 
vykreslování srdíček zapojily svou 
kreativitu a jejich výtvory zářily 
různými barvami. Výsledek byl úžasný. 
Hotové výkresy zdobily naši školku. 

Návštěva knihovny 
Březen je měsícem knihy, proto jsme v pátek 22. 3. zavítali na návštěvu do místní 

knihovny. Přivítala nás usměvavá paní knihovnice Matoušková, která děti seznámila 
s rozdělením a umístěním knih v regálech. Poté si knihy mohly prohlédnout, listovat 
si v nich a prohlížet obrázky. Paní knihovnice dětem přečetla krátké ukázky 
z některých knih a pozvala je, aby se i s rodiči do knihovny přišly někdy podívat 
a nějakou knihu si půjčily. V knihovně se nám moc líbilo. 

Velikonoce v MŠ 
Jako každý rok naše školka velikonoční svátky prožívá s velkou intenzitou. Letos 

jsme se rozhodli, že vyhlásíme projekt „O velikonoční kraslici“. Děti ze školky 
i ze školy opravdu ukázaly, že jsou velmi šikovné a nápadité. Vytvořily (někdy 
i společně s rodiči) kraslice různých velikostí a barevných odstínů. Daly si velmi 
záležet, a proto byly náležitě odměněny. Pro každého malíře byla zasloužená 
odměna.  Nádherná výstava kraslic pak zdobila plot naší školy. Velké poděkování 
patří SRPŠ za příspěvek na odměny pro děti. Děkujeme. Poděkování patří i paní 
Zubalíkové Kamile za velikonoční zápichy, které darovala dětem do školky 
na tvoření. Děkujeme. 

Exkurze do bylinkového ráje „Sonnentor“ v Čejkovicích 
Ve čtvrtek 18. 4. jsme s dětmi navštívili Sonnentor v Čejkovicích. Děti se hravou 

formou dověděly o výrobě bylinkových čajů a koření a o jejich ekologickém 
pěstování. Celým programem je provázeli Rarášci Rozárka, Levandulín, Vavřinec 
a také hravá zvířátka z farmy jako pes Azor nebo slepice Zora. Děti čekalo 
maňáskové divadlo, interaktivní prohlídka výroby a ochutnávka dětských čajů.  
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Na závěr si malí návštěvníci 
společně vyrobili originální čajovou 
směs, kterou si každý z nich odvezl 
domů v sáčku společně s diplomem 
za úspěšné splnění hravých úkolů. 
Děkujeme SRPŠ za úhradu autobusu 
na školní výlet. 

Výšlap na Žerotín 
Na pondělí 29. dubna jsme 

naplánovali dopolední vycházku 
na Žerotín. Ihned po svačince jsme 
se vypravili s batůžky na dlouhou 
cestu. Za krásného, slunečného 
počasí nám cesta krásně ubíhala 
a zanedlouho jsme došli do cíle. Zde 
jsme posvačili dobrůtky, které si děti 
přinesly z domu. Zahráli jsme 
si pohybové hry, honičku a vyrazili 
na cestu zpět.  

Velkou pochvalu si zaslouží menší 
děti, protože jsme nachodili celkem 
5 km a nikdo si nevzpomněl, 
že ho bolí nožičky. 

V pátek 10.5. jsme oslavili Den matek 
Děti z MŠ si pro své maminky připravily aktivity v podobě wellness. Školní 

jídelna se na chvíli proměnila ve zkrášlovací salón. Děti si vyzkoušely své maminky 
česat, masírovat, lakovaly jim nehty i lepily tetovačky růžiček a motýlků.  

Také měly pro maminky připraveny dárečky. Letos si nachystaly textilní tašky, 
které krásně pokreslily a zabalily do vyrobených dárkových krabiček. Také 
připravily malé pohoštění. Vykrajovaly a upekly linecké cukroví. Celé odpoledne 
to byla prostě paráda! Děkujeme mamince Parobkové za perníčky a paní Lauře 
od Elliottka za třešně! 

Zápis dětí do MŠ 
K letošnímu zápisu do školky přišlo 11 dětí. Po dlouhé době převažovala děvčátka. 

Bohužel, ne všechny děti splnily požadovaná kritéria (trvalé bydliště, věk…). 
Do MŠ po vyhodnocení dle kritérií bylo pro příští školní rok přijato 8 dětí.
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Výlet na Salaš  
Ve středu 29.5. jsme se vydali 

s dětmi na výlet. Po příjezdu jsme 
pověřili Anežku, Elliottka a další děti, 
k t e r é z d e n a v š t ě v u j í n e b o 
navštěvovaly dětskou skupinku - lesní 
školku, aby nás provedly po celém 
areálu salaše. Prohlédli jsme si různé 
druhy stavení (salaš, srub, stodolu), 
různé nástroje a nářadí pro práci v lese 
a na poli, seznámili jsme se snad 
se všemi druhy domácích zvířat 
a s pestrou paletou lučních květin.  

Se zvířátky byly děti v přímém kontaktu, mohly si je pohladit i nakrmit. Největší 
zájem byl u dětí ale o jedinečné a famózní průlezkové tunely, různé houpačky, klády, 
dřevěná zvířátka - houpadla a bunkry. Všichni byli nadšeni a nikomu se nechtělo 
vůbec domů.  

Dopoledne s hasiči 
Jako už každoročně jsme Den dětí oslavili společně s hasiči. Hned po svačince 

jsme vyrazili k čističce, kde už na nás dobrovolní hasiči čekali. Měli připraveno 
několik stanovišť, které jsme si postupně prošli. Nejvíce děti zaujalo střílení 
ze vzduchovky. Členové hasičů dětem ukázali veškerou zásahovou techniku, 
vyzkoušely si hasičské oblečení, zjistily, co vše se v autě ukrývá potřebné k hašení 
požáru, k dopravní nehodě. Pro všechny zúčastněné čekala sladká odměna. Největší 
atrakcí pro všechny děti byl odvoz do MŠ hasičským vozidlem s majáky. 
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Konečně nastal den „D“ – velké loučení s našimi předškoláky 
Kdo by si byl pomyslel, že to tak rychle uteče. A že jsme toho spolu ve školce 

za tu dobu prožili. Našich 7 nejstarších dětí ale musí jít dál. Rozloučení bylo, 
jak se patří, letos ve stylu sportovním. Paní kuchařka Jana Svejkovská připravila 
dětem něco dobrého na zub, mňamky slané i sladké a také sladké medaile. Patří 
jí za to velký dík! Také děkujeme rodičům za krásné tablo. Všem našim 
předškolákům přejeme hodně krásných dnů plných radosti, úspěchů ve škole a aby 
na svou školku rádi vzpomínali. 

Plavecký výcvik 
Také letos se naše nejstarší děti zúčastnily 
plaveckého výcviku v bazénu ve Bzenci. 
Vš ichni byl i odvážní , p lavání s 
oblíbeným plavčíkem si užívali a všech 
10 lekcí zvládali perfektně. Už se těší, až 
budou jezdit příští rok zase, ale tentokrát 
už jako školáci.   

Moc děkujeme rodičům, že mají zájem o dění ve školce a většiny akcí 
se zúčastňují. Také musíme poděkovat místním dobrovolným organizacím 
za spoluúčast na akcích pro děti. 

kolektiv MŠ
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KNIHOVNA 
Prázdniny v Obecní knihovně 
Milí Radějovjané, zvu Vás na návštěvu Knihovny, kterou jsme vloni zásluhou 

Obecního úřadu zrenovovali. K vypůjčení máme 3 000 knih z vlastního fondu 
a 250 z Městské knihovny Hodonín, které se pravidelně obměňují a zvukové knihy. 
Neregistrovaní čtenáři si u nás můžou posedět, prohlédnuout si nabídku knih nebo 
si přečíst časopisy věnované našemu regionu – Bílé Karpaty. K dispozici je wifi 
připojení k internetu.  Roční poplatek za registraci čtenáře je 70 Kč, pro děti 
a studenty 40 Kč, pro důchodce 40 Kč. V létě bude Knihovna otevřena v obvyklém 
čase – ve středu a v pátek od 15,00 do 17,30 hod.    

Všechno o Knihovně (otvírací doba, kompletní ceník, aktuální změny, nabídku 
knih apod. najdete na webových stránkách www.radejov.cz/knihovna. 

Helena Matoušková, knihovnice 

ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST 

Tříkrálová sbírka 6. 1.  
První akcí v novém roce byla 

Tříkrálová sbírka, kterou pořádala 
strážnická pobočka Charity. Naší 
obcí procházelo 6 skupinek dětí, 
kterou doprovázel dospě lý 
vedoucí. V naší obci koledníci 
vykoledovali 34 362 Kč. Všem 
koledníkům i dárcům děkujeme. 

Duchovní obnova s Jáhnem Lukášem Janouškem 9. – 11. 2.  
Na konci jarních prázdnin proběhla duchovní obnova s jáhnem Lukášem 

Janouškem, který přijal jáhenské svěcení v brněnské diecézi 17. 6. 2023. Duchovní 
obnova začala mší svatou v pátek 9. 2. a končila v neděli 11. 2. Během duchovní 
obnovy přijali nemocní z farnosti při mši svaté pomazání nemocných. Součástí 
obnovy byla i přednáška. Děkujeme jáhnu Lukáši za povzbuzující slova.  

Spolky a organizace
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Velikonoce 2024 
Postní doba, která začíná 

Popeleční středou, vyvrcholila 
Svatým týdnem. Nejprve 
oslavujeme Ježíšův příjezd do 
Jeruzaléma (Květná neděle), 
vzpomínáme na Poslední 
veče ř i (Ze lený č t v r t ek ) 
a ukřižování (Velký pátek). 
Bílá sobota je ve znamení 
ztišení, rozjímání a v kostele 
je připravený Boží hrob.   

U Božího hrobu pak místní dobrovolní hasiči drželi až do večerní Vigilie stráž. 
Slavnostním vyvrcholením je pak neděle, Slavnost Zmrtvýchvstání.Děkujeme všem, 
kteří se jakýmkoliv způsobem zapojili do oslav Velikonoc. Obzvláště pak místním 
hasičům.  

Výlet do Zlína 20. 4.  
O Vánocích, na svátek Svatého Štěpána, 

hrály v kostele místní děti Vánoční 
divadelní scénku. Za toto divadlo měly 
slíbený výlet do Zoo. Naplánovali jsme 
výlet na konec dubna, aby bylo tepleji 
a hezčí počasí. Bohužel nám to nevyšlo, 
celý den poprchalo a chvílemi i hustě 
pršelo. I tak jsme přece jen vyjeli, jen jsme 
museli trochu upravit plán a vzali jsme děti 
do zábavného centra Galaxie ve Zlíně. 
Všichni jsme si to moc užili a už se těšíme 
na další společně strávené dny. 

Pěší pouť Otce Jacka do Strážnice 1. 5.  
Na památku Otce Jacka, který tuto pouť zavedl, jsme se již po jedenácté vydali 

do Strážnice na jarní pouť k ostatkům Svatého Otce Jana Pavla II. Skupinka byla 
neveliká, ale věříme, že v dalších letech nás bude opět přibývat. 
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První svaté přijímání 12. 5.  
V neděli na Den matek se u 

nás uskuteční lo 1 . sva té 
přijímání, ke kterému přišlo 
5 dětí. Celou mši svatou 
doprovázela zpěvem schóla. 
N a t e n t o d e n p ř i p a d l i 
i 40. narozeniny Otce Davida, 
tak závěr s lavnostní mše 
proběhl v narozeninových 
přáních. 

       Lenka Příborská 

SDH RADĚJOV 

Co se děje u hasičů?  
V letošním roce jsme se poprvé sešli hned 6. ledna na Výroční valné hromadě 

a kromě zhodnocení předešlého roku jsme naplánovali nadcházející událost a tou byl 
Ples SDH. Víme, že víte, ale přece jen vám všem v Radějově chceme poděkovat 
za vaši finanční podporu v podobě zakoupení losů na hlavní cenu na plese při zvaní 
po dědině. Snažíme se ji opět vracet dědině, třeba v podobě akcí pro děti.
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Jedna z nich bylo již tradiční 
hasičské dopoledne věnované 
dětem z naší školy a školky 
k jejich svátku. Na našem 
sportovišti u čističky nás  30. 5.  
navštívilo přes šedesát školáků 
v doprovodu svých paní učitelek. 
Děti jako každý rok plnily různé 
úkoly a zdolávaly překážky. 
Čekalo je také překvapení. Malý 
dřevěný domeček, kolem kterého 
celou dobu běhaly, zachvátil 
požár, museli jsme přivolat 150 
a přijely ho uhasit dokonce dvě 
hasičské cisterny. Jedna patřila 
radějovské zásahovce a druhá 
s t rážnické . Všechno dob ře 
dopadlo, domeček sice lehl 
popelem, ale i to bylo v plánu 
a děti si potom prohlédly obě 
v o z i d l a . K d o c h tě l , m o h l 
si vyzkoušet stříkat anebo nasadit 
opravdovou hasičskou přilbu. 
Hasičské vozy nakonec všechny děti svezly zpět do školy k obědu. Tímto ještě 
jednou děkujeme klukům ze zásahových jednotek Radějova i Strážnice, že si na děti 
udělali čas. 

Jak už jsem se zmínila, okolí čističky se stalo ze strategických důvodů našim 
místem tréninků. Délka trati pro požární útok je dostatečně dlouhá, také překážky 
jsou na poměrně rovném terénu a hlavně v okolí není elektrické vedení, které 
by závodníky ohrožovalo při styku s vodou. Jediné, co nás dosud trápilo, byl 
skladovací prostor pro nářadí, hadice a stroje. Příprava základny a materiálu před 
tréninkem je totiž časově i fyzicky docela náročná a převážet každý týden před 
tréninkem všechno z hasičské zbrojnice je pro vedoucí nemyslitelné. V letošním 
roce se nám podařilo sehnat nový kontejner, který naše problémy vyřešil. Nákup 
nového lodního kontejneru bychom finančně sami nezvládli a touto cestou chceme 
vyjádřit opravdu velký dík zastupitelstvu, především paní starostce Marušce 
Liferenkové a panu místostarostovi Laďovi Mrkvovi za jejich přízeň a ochotu řešit 
problémy. Vážíme si toho a je pro nás zavazující se i v dalších letech podílet na dění 
v obci. 
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 I nadále se s námi můžete počítat na dětských dnech, na akcích jako jsou Ukliďme 
Radějov nebo sběru nebezpečného odpadu a samozřejmě při nenadálých situacích, 
kdy je potřeba hasičské pomoci. 

V současných dnech už se těšíme na hasičský letní tábor a přejeme vám všem 
krásné léto.  

Radomíra Niko 

SOKOL RADĚJOV 

Zdravím všechny fanoušky radějovského fotbalu. Po podzimní části se naše 
mužstvo pohybovalo na 11 místě tabulky, což znamenalo sestup do 3 třídy.  V zimní 
přípravě se do našeho týmu připojili David Helísek a Karel Paška, kteří posílili náš 
mančaft. 

V lednu jsme začli trénovat na jarní 
část sezony, odehráli jsme tři 
přátelské utkání 2x výhra a 1x prohra. 
V únoru jsme se vydali na čtyřdenní 
soustředění do sportovního areálu 
v Hluku. Hráči tam nabírali potřebnou 
fyzickou kondici, stmelovali kádr. 
Všem se nám tam hodně líbilo 
a splnilo to naše očekávání.  

V jarní části soutěže jsme odehráli 
13 zápasu s toho jsme 8x vyhráli a  5x 
prohráli, v konečné tabulce jsme 
obsadili krásné 6 místo.  

Další sezóna nám začíná v půlce 
srpna. Tréninky na další sezónu 
začnou 19.7.  

 FC Sokol Radějov přeje dětem 
krásné prázdniny a rodičům hezkou 
dovolenou.  

Dušan Helísek
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NA BLUMENSCHEINOVÉM 

Vážení spoluobčané, v první polovině roku 2024 pro Vás připravil náš spolek 
Na Blumenscheinovém několik zajímavých akcí.  

Občerstvení pro radějovských fašaňkárů 

První akce se uskutečnila hned 
10. února 2024, kdy naše členky 
upekly a uvařily pro radějovských 
fašaňkárů občerstvení. Všichni si tak 
mohli před Blumenscheinovým 
pochutnat na tradiční tlačence, 
koláčcích, slaném pečivu a s dobrou 
náladou pak vyrazit na obchůzku 
Radějova. Fašaňkový průvod byl 
velmi pestrý a měl zastoupení 
ze všech věkových kategorií.  

Vynášení Moreny Mahuleny 

Ve spolupráci s výtvarníčkem Základní školy a Mateřské školy v Radějově 
připravily 13. března 2024 naše členky pro všechny děti akci Vynášení Moreny 
Mahuleny, jak se v Radějově dříve říkalo. 
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Děti si Mahulenu nazdobily 
a společně s říkáním odnesly 
ke splavu pod bývalým JZD, 
k d e j i a z b y t k y v h o d i l y 
do Radějovky. S nadšením 
a křikem se tak symbolicky 
rozloučily se zimou. Děti nejvíce 
o c e n i l y h á z e n í d r o b ný c h 
kamínků do potoka, aby zima 
konečně odplavala. 

 S nazdobenými větvičkami 
pak přivítaly jaro.  

Jarní tvoření pro rodiče s dětmi 

Spolek Na Blumenscheinovém 
ve spolupráci se Základní školou 
a Mateřskou školou uspořádal 
20. března 2024 jarní tvoření 
pro rodiče s dětmi. Všichni si tak 
mohli z připravených přírodnin 
v y r o b i t j a r n í v ě n e č e k , 
velikonoční dekoraci, namalovat 
kamínky, zhotovit papírové 
dekorace aj. Bylo nás tam plno 
a děti spokojeně přebíhaly 
od jednoho tvoření k druhému, 
aby se jim podařilo všechno stihnout a že toho nebylo málo. S radostí a hrdostí 
si děti odnesly své krásné výtvory domů, aby si mohly vyzdobit své pokojíčky 
na příchod jara a Velikonoc. Děkujeme paní ředitelce, že s námi spolupracuje 
a umožňuje nám na půdě školy tvořit s dětmi krásné výrobky. 

Tvoření papírových růží na radějovská mája 

V Radějově je mnoholetá tradice stavění májí po dědině v poslední dubnový den. 
Naše členky se rozhodly, že by mohlo být zajímavé uskutečnit společné tvoření 
papírových růží na radějovská mája. A tak na 18. dubna 2024 připravily ve školní 
jídelně první tvoření papírových růží. Stoly se postupně plnily krásnými papírovými 
květy, které si skupinky posléze odnesly ke zdobení jednotlivých májí po dědině. 
Děkujeme místní škole, že nám umožnila tuto akci uskutečnit a těšíme se na příští 
rok.
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Gastrofestival 

4. května 2024 jsme v Sportovně společenském centru v Radějově přivítali 
návštěvníky Gastrofestivalu. Partnerem této akce byla Všeobecná zdravotní 
pojišťovna ČR. Hned od ranních hodin se před centrem kupili návštěvníci festivalu, 
kteří se těšili na nějakou tu sladkou dobrotu. A že jich na festivalu bylo! Zájem byl 
i o vynikající sýry, snídaňové speciality z celého světa, chilli speciality, zeleninové 
a ovocné výrobky, čaje z Radějova, aj. Návštěvníci též mohli navštívit stánek VZP 
a dozvědět se něco o svém zdraví.  

Děkujeme všem, kteří nám pomáhali s našimi akcemi, přiložili ruku k dílu, 
přinesli nějakou tu dobrotu na společné stoly při tvoření, podpořili nás dobrým 
slovem, svojí účastí na akcích. Velké poděkování patří i těm, kteří nás podpořili 
finančně, bez Vás by to pro nás bylo těžké.  Moc si Vaší pomoci vážíme. Máme 
ještě připravené další akce, které uskutečníme v průběhu druhého pololetí roku 
2024. Postupně k nim budeme zveřejňovat informace a budeme se těšit, že se na 
některé z našich akcí setkáme.   

                Marie Svejkovská  

Tréninky paměti 

"Jsme obklopeni moudrostí, člověk není jejím pramenem, nýbrž pouhou nádrží 
a může vydat jen to, co nasbíral." Ernest Thompson Seton 

Končí školní rok a začíná léto, výlety a dovolené. Naše schůzky se taky na čas 
odmlčely. Všichni "tréninkáři" prošli a pokud bych měla dávat známky, byly 
by to samé VÝBORNÉ za vždy veselou náladu, chuť zkusit něco nového a hlavně 
za příjemná odpoledne. 

Ze života v obci
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Děkuji vám, užívala jsem si je s vámi.  

Hezké léto a sejdeme se zase na podzim u zábavného 
luštění.  

PS: Chcete si zkusit to, co děláme při našich 
schůzkách? Nápadů je spousta: Dívejte se na obrázek 
(jakýkoli) a hledejte slovesa. Opakujte si abecedu třeba 
při vyjmenovávání zaměstnání, států . . .anebo 
nakoukněte na naše Tréninky paměti. 

Lenka Suchánková 

 Starostčiny nedělní radosti 

Těší nás, že jednu z příjemných povinností obce, jakou je přivítání nově 
narozených dětí, se nám díky Vám, rodičům, daří bez přerušení plnit alespoň 
1x ročně. Podle počtu dětí tento slavnostní akt probíhá buď přímo v zasedací 
místnosti obecního úřadu nebo v prostorách sportovně společenského centra. 
A právě tady jsme s paní starostkou poslední dubnovou neděli přivítaly čtyři 
radějovské občánky.
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A protože tou dobou probíhalo  
v tě locvičně i ce lovíkendové 
divadelní představení radějovských 
ocho tn íků , a p ro tože náhody 
neexistují, věřím, že spolu se zdravím 
a láskou daly sudičky do vínku právě 
těmto dětem i herecký um a nadání. 
„Ať pro Vás  nejen prkna znamenají 
celý svět“. 

Jitka Lekešová 

Procházka "Okolo Radějova" 

Poslední květnovou neděli jsme 
u s p o ř á d a l i p r o c h á z k u k o l e m 
Radějova. Naším průvodcem byl pan 
Pavel Dekař. Sešlo se nás jen pár, 
vyrazli jsme z kiosku, přes louky a 
lesy až do Obory. I když jsme zmokli, 
bylo krásné poznávat krajinu kolem 
naší malebné dědiny.   

Marie Liferenková 

Mezinárodní den dětí 

Mezinárodní den dětí - svátek, který se slaví již dlouhá léta  po celém světě, i když 
datum oslav se napříč zeměmi liší.  V České republice tyto oslavy připadají na první 
červnový den. Bývá to den plný dětské radosti, úsměvů, her, sladkostí a dárků. 
A v Radějově tomu 1. června nebylo jinak. 

Na fotbalové hřiště, které poskytlo letos pro tyto účely perfektní zázemí, 
nastoupilo bezmála 70 dětí všech věkových kategorií. Zástupci všech místních 
spolků si pro ně připravili celkem třináct stanovišť – disciplín, na kterých se děti 
věnovaly aktivitám nejrůznějšího druhu. Od hasičské techniky, přes lov kapříků 
a vysvobozování opičky z řetězů až po hádání předmětů ze starého kufru či střelbu 
z luku.
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V cíli byly všechny děti 
odměněny za své výkony nejen 
b o h a tým o bče r s t v e n í m a 
krásnou památeční medailí, ale 
také letadélky, díky kterým 
se bezporstředně po deštivé 
přeháňce fotbalový trávník 
rázem změnil ve vzletovou 
runway a paní starostka pak 
dobrovolně  - povinně v 
hudebního DJ velké dětské 
párty, takže na rok je její 
stanoviště jasné. 

Jitka Lekešová,  
které patří velký dík za zajištění organizace této vydařené akce 

Evidence obyvatel  
K 31. 12. 2023 bylo přihlášeno k trvalému pobytu 861 obyvatel (včetně 

18 cizinců). 

Změny obyvatel v roce 2023: 
Narození    7 
Přihlášení     23 
Úmrtí     9 
Odhlášení   13 

Navždy nás opustili tito spoluobčané: 
Bzenecký Karel    čp. 130  ve věku 56 let 
Vrána Blahoslav    čp. 321  ve věku 81 let 
Tomčala Ladislav   čp. 68  ve věku 86 let 
Beránková Anna    čp. 243  ve věku 90 let 
Stuchlíková Marie   čp. 22  ve věku 79 let 

Čest jejich památce.

Společenská kronika
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Zlatou svatbu oslavili manželé: Emilie a Tomáš Vajčnerovi  čp. 356 

Oslavencům přejeme především pevné zdraví, rodinnou pohodu, mnoho 
spokojenosti, hodně elánu a životního optimismu. 

Prosíme rodiny, kde se koná významná událost jako je oslava zlaté svatby 
nebo pohřeb, aby nám o této skutečnosti dali vědět, nejlépe osobně na obecním 
úřadě nebo na telefonu 518 337 828 případně 725 975 970. 

Při konání zlaté svatby potřebujeme nahlásit datum výročí sňatku a to s předstihem 
alespoň 14 dní před výročím. Manželům, kteří slaví zlatou nebo diamantovou svatbu 
rádi pogratulujeme na obecním úřadě nebo u nich doma, záleží na domluvě. 

Při konání pohřbu potřebujeme doručit parte, nejlépe osobně paní Anně Krhovské 
čp. 27, ale postačí vhodit do schránky na OÚ nebo zaslat elektronicky na adresu: 
kancelar@radejov.cz a to alespoň 2 dny před konáním pohřbu. 

Děkujeme za spolupráci, usnadní nám to gratulaci manželům při oslavě zlaté 
či diamantové svatby nebo důstojné rozloučení s občanem naší obce. 

Hana Možnarová 

Nejstarší občanka paní Pavlína 
M a r t í n k o v á o s l a v i l a l e t o s 
95. narozeniny. Většinu svého života 
prožila v Radějově. Při její návštěvě 
na obci jsme si povídaly o jejím životě 
, co všechno tady zažila. 

P ře j eme j í B ož í p ožehnán í , 
ať jí slouží zdraví, má kolem sebe 
milující rodinu a úsměv na tváři.  

Marie Liferenková
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Divadlo Vodník Mařenka

Stavjání mája Stavjání mája 

Den matek 



39

Obchůzka obecních lesů

Koncert žáků ZUŠ

Den dětí



Zpravodaj obce Radějov 
Vydává Obec Radějov. Neprodejné. Neprošlo jazykovou úpravou. 
Autor fotografie na úvodní straně je Stanislav Benešovský.  
Své náměty a příspěvky posílejte na email zpravodajradejov@seznam.cz. 

Realizace: funprint.eu


		2024-06-27T18:04:26+0200
	Preflight Ticket Signature




